الاسم: د. أحمد بن محمد الصميلي القسم: الأنظمة

هاتف المكتب : 0175428534 البريد الإلكتروني الرسمي : amsomeli@nu.edu.sa الموقع الإلكتروني (https://www.nu.edu.sa/web/amsomeli)



نبذة تعريفية: حاز د. أحمد على شرف المشاركة في اللبنات الأولى لتأسيس قسم الأنظمة بالجامعة. وحضي بإلمامه ودراسته

لجميع المدارس والمناهج القانونية سواءً المحلية او العالمية، حيث درس البكالوريوس في الشريعة ثم دبلوم عالي في دراسات الأنظمة، وأعقبه بدرجة الماجستير في القانون من الولايات المتحدة، واخيراً دكتوراة القانون من الجمهورية الفرنسية.

ولدى د. أحمد امكانية ودراية بالبحث العلمي القانوني المتعمق، والتدريس الأكاديمي الجامعي للمواد الشرعية والقانونية، والقدرة على تقديم الاستشارات الشرعية والقانونية المتخصصة سواءً على المستوى الوطني او الدولي، حيث يتقن جيداً د. أحمد ثلاث لغات، وهي: العربية والفرنسية والانجليزية.

المناصب الوظيفية والتكليفات الادارية لد. أحمد الصميلي في الجامعة كالتالي:

- رئيس قسم الأنظمة من 4 صفر 1445 هـ.
- أمين مجلس قسم الأنظمة من شعبان 1444 هـ.
- أستاذ القانون التجاري المساعد بقسم الأنظمة، كلية العلوم الإدارية, جامعة نجران من شعبان 1444 هـ
 - منسق قسم الانظمة من شوال 1431هـ الى 1435 هـ.

- منسق جامعة نجران للإبتكار والإبداع للمؤتمر العلمي الخامس لطلاب وطالبات التعليم العالي للعام الدراسي- 1434هـ / 1435هـ الرياض.

- نائب المنسق العام لجامعة نجران للمؤتمر العلمي السادس لطلاب وطالبات التعليم العالي للعام - 1435هـ/1436هـ بجدة.

-محاضر بقسم الأنظمة، كلية العلوم الإدارية, جامعة نجران من شعبان 1431هـ الى شعبان 1444 هـ .

- معيد بقسم الانظمة، كلية العلوم الادارية، جامعة نجران من صفر 1431ه حتى شعبان 1431ه

المؤهلات:

- <u>بكالوريوس الشريعة في تخصص القضاء</u> مع مرتبة الشرف الثانية من كلية الشريعة والدراسات الإسلامية، جامعة ام القرى. عام 2002م. - <u>دبلوم الدراسات العليا (المعادل لدرجة الماجستير وظيفياً) في تخصص دراسات الأنظمة</u> من معهد الإدارة العامة، بالرياض.عام 2005 <u>- درجة الماجستير في القانون</u> التجاري الدولي <u>LLN،</u> من كلية القانون بالجامعة المثودية الجنوبية، (Dedman Law School, SMU) بدالاس في الولايات المتحدة الأمريكية. عام 2009.

- *درجة الدكتوراه في القانون الخاص* من جامعة السوريون – باريس الأولى- بباريس، فرنسا. عام 2022 م.

الاهتمامات البحثية:

جميع مجالات وفروع القانون والشريعة الإسلامية بشكل عام، والقانون التجاري، القانون المالي، الشركات، قانون الاستثمار، القانون الرياضي، وقوانين الطاقة والبيئة بشكل خاص.

النشر والإنتاج العلمي

- شركة الشخص الواحد" – دراسة مقارنة بين القانون السعودي والقانون الفرنسي -رسالة دكتوراه- 2022. -الأزمة المالية العالمية وآثارها القانونية على الاقتصاد السعودي- ورقة بحث في الماجستير 2009. - جرائم الصحافة وحرية النشر في المملكة العربية السعودية (بحث الماجستير الوظيفي 2005). وجاري العمل حالياً على نشر أبحاث قانونية متخصصة في مجلات عالمية محكمة.

Name: Dr. Ahmed Someli Department: Law

Tel: 0175428534 E-mail: amsomeli@nu.edu.sa



Web Site (https://www.nu.edu.sa/web/amsomeli) :

Professional Summary: Dr. Ahmed Al-Someli was honored to participate in the early stages of establishing the Law Department at the University. Dr. Ahmed compiled and studied all legal schools. Where he studied a bachelor's degree in Islamic law, then a higher diploma in law studies, followed by a master's degree in law from the United States, and finally a Phd in law from France. Moreover, Dr. Ahmed is knowledgeable, experienced and capable of In-depth legal scientific research and higher academic teaching for all Sharia and law subjects, and he has the ability to provide specialized Sharia and legal counsel, whether at the local or international level, as Dr. Ahmed Al-Someli is very fluent in three languages, Arabic, French and English.

Job positions and administrative assignments for Dr. Ahmed Al-Someli at the university is as follows:

- Head of the Law Department from 4 Safar 1445 AH, until now.
- Secretary of the Law Department Council from Shaaban 1444 AH.

- Assistant Professor of Commercial Law, Department of Law, College of Administrative Sciences, Najran University, from Shaaban 1444 AH.

- Coordinator of Najran University for innovation and creativity for the fifth scientific conference for male and female students of higher education for the academic year of 1434 AH / 1435 AH, Riyadh.

- Coordinator of the Law Department from Shawwal 1431 AH to 1435 AH.

- Deputy General Coordinator of Najran University for the Sixth Scientific Conference for Higher Education Students for the year - 1435 AH / 1436 AH in Jeddah.

- Lecturer in the Department of Law, College of Administrative Sciences, Najran University, from Shaban 1431 AH to Shaaban 1444 AH.

- Teaching Assistant, Department of Law, College of Administrative Sciences, Najran University, from Safar 1431 AH to Shaaban 1431 AH.

Qualifications:

- Bachelor of Sharia, majoring in judiciary, with second class honors, from the College of Sharia and Islamic Studies, Umm Al-Qura University, Mecca. 2002.

- Postgraduate diploma (equivalent to a professional master's degree) in law studies from the Institute of Public Administration, Riyadh. 2005.

- Master's degree in International commercial Laws, (LLM). from the College of Law, Southern Methodist University, (Dedman Law School, SMU), Dallas, USA. 2009.

- Phd in private law from the Sorbonne University - Paris 1 - in Paris, France. 2022.

Research Interests:

All areas and branches of laws in general, and commercial law, companies, investment law, sports law, and energy laws in particular.

Publications:

- One Person Company - A Comparative Study Between Saudi Law and French Law - PhD Thesis - 2022.

- The global financial crisis and its legal effects on the Saudi economy

- Master's research paper 2009.

-Press crimes and freedom of publication in the Kingdom of Saudi Arabia (Master's professional thesis. 2005.

- Working currently to publish specialized legal research in international refereed journals.